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Doğrusu yaşadığımız meşakkatli, yoğun iş
temposu bizi özel hayatımızdan da
uzaklaştırıyor. Şöyle bir ihmal ettiklerimize

bakacak olursak ailemiz, çocuklarımız, evimiz
bunların başında gelir. Oysa çocuklarımız deyince
ebeveyinleri olarak onlara verebileceğimiz en
önemli imkan kuşkusuz eğitimdir. İşte bu konuda
önümüze çıkan imkanı tüm oda başkanı ve
esnafımıza sunmak istiyorum. İTO Üniversitesi’nden
teşkilatımız üyesi çocuklarına bir indirim imkanı
yapılacağını duyurmak istiyorum.

Bu imkanı İstanbul Ticaret Odası’nın (İTO) yeni
Başkanı İbrahim Çağlar’ı ziyaret ettiğimizde elde
ettik. İSTESOB yönetimi olarak ben ve Başkan Vekili
arkadaşlarım Mustafa Nuhoğlu, İsmail Taşkın,
Yönetim Kurulu Üyeleri Yaşar Hangün, Koray Öztürk,
Şükrü Akyüz  ve İsmail Keskin’le birlikte İbrahim
Çağlar’ı makamında ziyaret ettik. Geçmişten beri ta-
nıdığım yakın arkadaşımız Çağlar’ın bizi sıcak karşı-
lama tavrı ve dostluk eli, İTO ile İSTESOB arasında
yeni bir dönemin başlaması anlamına geliyor. 

Aynı zamanda İstanbul Ticaret Üniversitesi
Mütevelli Heyeti Başkanı olan İbrahim Çağlar,
ziyaretimizde İSTESOB’a kayıtlı esnafın, üniversitenin
sunduğu fırsatlara ek olarak yüzde 10 indirimle kayıt
olacağını bildirdi.

Çağlar ayrıca İSTESOB’la ortak projeler
üretebileceklerini ve beraber hareket etme fırsatı
yakalayacaklarını ifade ederken kafamızdan
geçenleri de adeta okudu.

Biz de İbrahim Çağlar’ı yeni görevinde kutladık ve
uzatılan dostluk elinden dolayı memnun kaldığımızı
ifade ettik. İşbirliği içinde hareket etmemizin
problemlerin çözümünde her iki kuruma da avantaj
sağlayacağını, birlikte projeler üretebileceğimiz teyit
ettik ve oradan ayrıldık.

Esnaf çocuklarımıza sadece İTO Üniversitesi değil,
İSTESOB olarak inşa ettirdiğimiz kendi okulumuz
olan İşletmeler Üstü Eğitim ve Teknoloji Merkezi’nde
de ayrıcalıklar sunacağız.

Değerli başkanlar mübarek Ramazan ayı hayli
hareketliydi. Ramazan’ın Taksim olaylarına Hızır gibi
yetiştiğini belirtmeliyim. Olaylar Taksim, Beyoğlu,
Harbiye, Sıraselviler, Gümüşsuyu, Pangaltı,
Dolapdere, Şişhane ve daha bir çok bölgede
esnafımızı mağdur etti. Molotof saldırısından korkup
dükkanını günlerce açamayan esnaf kirasını

ödeyemeyecek duruma geldi. İlçe kaymakamlığı ve
Sayın Valimizle görüşerek zararın karşılanması
konusunda girişimlerde bulunduk. Konuyu ayrıca
televizyon kanallarında gündeme getirerek
kamuoyu oluşturduk.

Bu arada manevi hazzını mübarek ay boyunca
tattığımız Ramazan ayı alışverişleri konusunda TV
programlarına katıldık. Bir pazar yerinden canlı yayın
yapan TRT Haber kanalında konuyu enine boyuna
değerlendirdik.

Ramazan ayında aldığımız en önemli sonuç
ulaşım sektörüne bayram sevinci yaşatan minibüs ve
taksilerde ruhsatların bir yıl uzatılmasıydı. Böylece
minibüslerimiz rampa ve araçların yaş haddi ile ilgili
derdi bu yıl için ertelendi. Bu güzel haberin ardından
İBB Meclis 1. Başkan Vekili Ahmet Selamet bey
motorize oda başkanlarımıza Florya’da bir iftar
yemeği verdi. Sayın Selamet’e ve ekibine teşkilatımız
adına şükranlarımızı arz ediyorum.

Değerli başkanlar, büyük İSTESOB ailesinin her yıl
gelenekselleşen iftarında bu sene bir değişiklik
yaptık ve ulaşım sıkıntısını aşmak için Avrupa yakası
ve Anadolu yakası olmak üzere iki iftar yemeği
düzenledik 26 Temmuz’da Anadolu yakası iftarına,
Caddebostan’a giderken geçmişte o bölgedeki oda
başkanlarımıza nasıl eziyet ettiğimizi daha iyi anla-
dım. Gerçi Anadolu Yakası’ndaki ilk iftarda ufak tefek
aksaklıklar oldu ve bunun için katılımcılardan özür
diliyoruz ama yine de uygulamanın olumlu karşılan-
dığını belirtmeliyim. Başta esnaf sanatkarlarımız
olmak üzere tüm ülkemizin bayramını kutluyor,
hayırlara vesile olmasını diliyorum. 

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

ESNAF ÇOCUKLARIMIZA 
BİR İMKAN
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Başbakan TESK iftarında başkanlarla..

Faik Yılmaz Muammer Güler

Başbakan Recep Tayyip
Erdoğan, ahilik geleneği-
nin bu topraklarda yeni-

den hakim olması durumunda
çözülmemiş hiçbir meselenin
kalmayacağını belirtti.

Başbakan Erdoğan, esnaflığın
kültürümüzde çok önemli bir yere
sahip olduğunu söyledi ve ahi
liderlerinin ülke meselelerinde aktif
rol almasını istedi. Başbakan
Erdoğan, başta Gezi Parkı’nda
yaşananlar olmak üzere esnafın
yaşadığı mağduriyetin kabul
edilemez olduğunun altını çizdi.

TESK'in Ankara Gölbaşı Vali Galip

Demirel Vilayetler Evi'nde düzenledi-
ği iftar yemeğine Gümrük ve Ticaret
Bakanı Hayati Yazıcı, Ekonomi
Bakanı Zafer Çağlayan, İçişleri
Bakanı Muammer Güler, Orman ve
Su işleri Bakanı Veysel Eroğlu, Bilim,
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Nihat
Ergün, İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
ile çok sayıda milletvekili ve ülke
genelindeki 82 birlik başkanı katıldı.

İftar sonrası konuşma yapan
Palandöken, Ramazan sofralarını
şereflendiren herkese teşekkür etti.
Esnafın perakende yasası, ustalık
belgesi, sosyal güvenlik destek primi
kesintileri gibi sorunlarından bahse-

den Palandöken, Gezi Parkı’nda
yaşananlar ile AB KİK eş başkanlığının
yaptığı istişare toplantısındaki
çalışmaları hakkında bilgi verdi.

Esnafa seslenen Başbakan,
Ramazan'ın evleri bereketlendir-
mesini temenni etti. Konuşmasının
bir bölümünde Gezi Parkı olaylarına
değinen Başbakan Erdoğan, İstanbul
ve Ankara'da yapılan eylemlerde
esnafın büyük zarar gördüğünü,
esnafın hedef alındığını söyledi. 

Başbakan Erdoğan Van'daki bir
bakkalın dükkanında ne kadar
bereket olursa Edirne'deki dükkanda
da o kadar bereket olacağını söyledi. 

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan’ın da katıldığı TESK iftarı coşku içinde
geçti. Ramazan’ın önemine vurgu yapılırken, esnafa da geniş yer ayrıldı.
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KAPAK

Topbaş minibüsçülere ve taksicilere böyle seslendi:

“SİZE İHTİYACIMIZ VAR”

Minibüslerin, nüfusu
15 milyonu bulan
İstanbul’un ulaşımında

çok önemli bir yere sahip olduğunu

belirten Kadir Topbaş, minibüslerin
kaldıracağına ilişkin söylentileri,
kesin bir dille reddetti. Yeni
düzenlemeleri, hem İstanbul halkı

hem de minibüsçü esnafının
şartlarını iyileştirmek adına
yaptıklarını söyledi.

İstanbul Büyükşehir Belediye
Başkanı Kadir Topbaş, İstanbul Esnaf
ve Sanatkarları Odaları Birliği
(İSTESOB) Başkanı Faik Yılmaz ve
ulaşım sektöründe hizmet veren 35
esnaf odası başkanıyla bir araya
geldi. 1 Temmuz Pazartesi günü,
Florya Sosyal Tesisleri'nde
gerçekleştirilen 'Ulaşım' konulu
toplantıda İstanbul Büyükşehir
Belediyesi Ulaşımdan Sorumlu
Genel Sekreter Yardımcısı Muzaffer
Hacımustafaoğlu, Ulaşım Daire
Başkanı Yakup Demirhan, İETT
Genel Müdürü Hayri Baraçlı ve

FLORYA MÜZAKERELERİ: Kadir Topbaş, Faik Yılmaz ve motorize oda başkanları soruna çözüm  
müzakereleri için Florya’da buluştu.

U L A Ş I M  S E K T Ö R Ü    N E F E S  A L D I
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Minibüslerin kaldırılmasının söz konusu olmadığını, minibüslerin ulaşım
sistemine entegre edileceğini belirten Topbaş, “Otobüse dönüşmek
istemeyenleri de zorla geçirmeyeceğiz” dedi.

Kadir Topbaş ve Faik Yılmaz toplantıdan mutlu ayrıldılar.



U L A Ş I M  S E K T Ö R Ü    N E F E S  A L D I

İSPARK Genel Müdürü Mehmet
Çevik de yer aldı. 

Başkan Yılmaz, motorize esnafın
sıkıntılarını dile getirirken, Topbaş’ı
gösterdiği yaklaşımdan ötürü
kutladı. Sorunların diyalogla
çözüleceğini vurgulayan Yılmaz,
kalıcı adımlar için müzakere
toplantılarının devam etmesini istedi.

Minibüsçülerin, servisçilerin,
taksicilerin, özel halk otobüsü
işletmecilerin çok ciddi sorunlarla
boğuştuğunu kaydeden Yılmaz,
Kadir Topbaş’ın problemlere el
atmasıyla geleceğe dönük
umutlarının arttığını belirtti.

Başkan Kadir Topbaş, toplantıda
minibüs, halk otobüsü, taksi, dolmuş
ile özel servis esnafının sıkıntı ve
taleplerini oda başkanlarından
dinledi. İstanbul ulaşımının ana
omurgasını raylı sistemlerin
oluşturacağını, 2017 yılında günde
11 milyon kişinin metrolarla seyahat
edeceğini açıklayan Başkan Kadir
Topbaş, ancak büyüyen İstanbul'un
bütün ulaşım sistemlerine ihtiyacı
olduğunu söyledi. 

Topbaş, minibüs, taksi ve halk
otobüslerinin İstanbul'un ulaşım
sistemiyle entegre edileceğini,

paralel hatlar ile desteklenecek
minibüs esnafının sorunlarının
çözüleceğini belirtti.

MİNİBÜSLER METROYA 
ENTEGRE OLACAK 

Minibüs ve taksi esnafının
İstanbul için çok önemli olduğunun
altını çizen Kadir Topbaş, minibüsleri
metrolarla entegre hale getirecek bir
çalışma yaptıklarını müjdeledi.
"İstanbul'un minibüs ve taksi
esnafına ihtiyacı var. Öyle bir
sistem kuralım ki, sadece
Türkiye'ye değil bütün dünyaya
örnek olsun" diyen Başkan Topbaş,
sözlerini şöyle sürdürdü; "Minibüs,
taksi ve halk otobüsleri
İstanbul'un ulaşım sistemiyle
entegre edilecek. Paralel hatlar ile
desteklenecek minibüs esnafının
sorunları çözülecek.”  

CEP DURAKLARI GELİYOR
Topbaş, metrodan etkilenen

minibüsçülerle ilgili özel bir çalışma
yürüttüklerini belirtti. Topbaş,
taksilerin yolcuları rahat indirip
bindirebileceği cep durakları
yapacaklarının bilgisini verdi.
Taksilerin sadece belirlenen

noktalarda durabileceğini açıklayan
Topbaş, İstanbul'daki AVM’lerin
önlerinde de İSPARK'a taksi durağı
için yer tahsisi yapılacağını sözlerine
ekledi.

ZORLAMA YOK
Minibüslerin kaldırılmasının söz

konusu olmadığının söyleyen
Topbaş, otobüse dönüşmek
istemeyenlerin de zorla
geçilmeyeceğini ifade etti.  

Topbaş, “Günlük ulaşım  hare-
ketliliğinin 24 milyon kişiyi  buldu-
ğu bir şehirde bu sorunlar olur.
Esnafımızla birlikte bunları ortak
bir akıl çerçevesinde çözeceğiz.
Sizler de bizim gibi halka hizmet
ediyorsunuz. Minibüsler klimalı
olacak minibüsleri esnafın talebi
doğrultusunda dolmuş veya
otobüse dönüştürülebilir ya da
Euro 5 motora sahip, klimalı
modern minibüslerle hizmete
devam edebilirler. Devam eden
minibüsleri metrolarla entegre
hale getirecek bir çalışma
yapıyoruz. Çalışmalarımızı
esnafımızla mutabakat halinde,
kimseyi mağdur etmeden
gerçekleştireceğiz" dedi.

MİNİBÜSLER METROLARLA ENTEGRE HALE GETİRİLECEK

7 İstanbul Esnaf
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KAPAKFLORYA’DA ANL AMLI      İFTAR BULUŞMASI
BELEDİYEDEN BAYRAM HEDİYESİ
RUHSAT UZATIMI OLDU

İstanbul’da hizmet veren
şoför esnafı, çalışma
ruhsatlarının, araç genel yaş

sınırına bakılmaksızın 1 yıl
uzatılmasıyla derin bir nefes aldı. 

1 Temmuz Pazartesi günü
İBB’nin Florya Sosyal Tesisleri’nde
Kadir Topbaş’la bir araya gelen
İSTESOB Bakanı Faik Yılmaz ve
motorize oda başkanları görüş
alışverişinde bulundu. Motorize
odalardan gelen teklifleri
değerlendiren UKOME, 2
Temmuz’da aldığı kararla 7
Temmuz 2013’de sona eren
ruhsatlar ve 5 yaşında olan araçların
değişmesi şartını 1 yıl erteledi.  

Yıl sonuna kadar ruhsatların
uzatılmasını isteyen motorize
odalar,  UKOME’den gelen 1 yıl
uzatma kararıyla beklediğinin de
fazlasını aldı. 5 yaşından büyük
araçların yenilenmesi kararı da
07.07.2014 tarihine kadar uzatıldı.

Servis araçları işletmecileri de
UKOME kararları sonrası yüzü gülen
esnaflar arasındaydı. UKOME, servis
araçlarının 07.07.2013 tarihine
kadar geçerli olan güzergah
kullanım izin belgelerinin ibrazı ile
taşımacılık sözleşmesi, taşınan
kurum personelinin isim listesi ve
taşınan kurumla yapılan sözleşme
süresi sonuna kadar geçerli

olmasına karar verdi.
2918 sayılı Karayolları Trafik

Kanunu’na Ek 2’nci maddesinde de
değişiklik yapıldı. Düzenlemeyle,
ruhsat hakkına sahip minibüs, taksi
dolmuş ve servis araçlarına ruhsat
belgelerinin düzenlenmemiş
olması nedeniyle para cezası
uygulanmamasına hükmedildi.

Başkan Yılmaz, görüşmelerin
olumlu sonuçlanmasından
duyduğu memnuniyet dile
getirirken Kadir Topbaş’a verdiği
destekten dolayı teşekkür etti.

İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası Başkanı Koray Öztürk
yayınladığı mesajda,
”Minibüsçülerimizin 7 Temmuz
2013’e kadar olan çalışma
ruhsatlarını 7 Temmuz 2014'de
kadar uzatarak on binlerce
çalışanın mağduriyetini önleyen
İstanbul Büyükşehir Belediye
Başkanı Kadir Topbaş ve emeği
geçen İstanbul Büyükşehir
Belediyesi'nin ulaşım kadrosuna,
minibüsçü esnafının ekmeğinin
heder olmaması için
gösterdikleri anlayıştan dolayı
tüm camiamız adına
şükranlarımızı arz ederiz"
ifadelerini kullandı.

MİNİBÜSLERİN RUHSAT ÇİLESİ 
BİR YIL ERTELENDİ

UKOME, minibüs, taksi, dolmuş ve deniz araçlarına 07.07.2013 tarihine
kadar verilmiş olan çalışma ruhsatlarının 1 yıl süreyle uzatılmasına 
karar verdi. 
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Ulaşım sektörünün son iki yıldır mücadele veren motorize 
oda başkanları Florya’daki iftarda bir araya geldi.

İBB 1. Meclis Başkan Vekili Ahmet Selamet, Ulaşım Daire Başkanı Yakup Demirhan, Ulaşımdan Sorumlu 
Genel Sekreter Yardımcısı Muzaffer Hacımustafaoğlu oda başkanlarıyla Florya’da birlikte poz verdiler.

Ahmet Selamet, Faik Yılmaz, Yakup Demirhan, Muzaffer
Hacımustafaoğlu, Mustafa Nuhoğlu, Koray Öztürk ve

Mehmet Banzaroğlu birlikte iftar açtılar.

Ahmet Selamet’ten başkanlara iftar

Sıklıkla sorunlarını görüş-
mek için bir araya gelen
motorize odalar ve İBB, bu

sefer oruçlarını beraber açmak için
birlikteydiler. İBB’nin davetlisi olarak
Florya Sosyal Tesisleri’ne gelen
motorize oda temsilcileri,
Ramazan’ın ruhuna uygun, mutlu
ve huzurlu bir iftar akşamı geçirdiler.

İBB Meclis 1. Başkan Vekili
Ahmet Selamet, Ulaşım Daire
Başkanı Yakup Demirhan, Ulaşım-
dan Sorumlu Genel Sekreter Yardım-
cısı Muzaffer Hacımustafaoğlu

İBB’yi temsilen iftara katılan isimler
oldu. 22 Temmuz Pazartesi günü
gerçekleşen iftara motorize odalar
tam katılım gösterdi. İBB ile
motorize odalar alışık olduğumuz
görüntülerin uzağında, hararetli
tartışmaların yaşanmadığı bir
akşam geçirdiler ve bunun sebebi
olarak da son dönemde atılan
karşılık adımlar gösterildi.

Oda başkanları İBB’nin esnaf
camiasına gösterdiği yaklaşımdan
dolayı son derece memnun
olduklarını ifade ettiler. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
motorize odalara verilen destekten
dolayı, Meclis 1. Başkan Vekili
Ahmet Selamet kanalıyla tüm İBB
kadrosuna teşekkürlerini iletti. İftar
boyunca koyu bir sohbet içersinde
olan ikili, minibüs, taksi ruhsatları-
nın bir yıl süre ile uzatılmasına ilişkin
görüş alışverişinde bulundular ve
kararın doğruluğunu onayladılar.

Oda başkanları Selamet’e davet-
lerinden ötürü teşekkür etti, beledi-
yenin esnafı kucaklayan, sahiplenen
tavrının sürekliliğini temenni ettiler.

FLORYA’DA ANL AMLI      İFTAR BULUŞMASI

Motorize oda temsilcileri İBB’nin davetiyle iftarda bir araya geldi. Bu sefer
sorunlar değil; kurulan dostluk köprüleri konuşuldu.
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HABER

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin geleneksel
iftarı esnaf camiasını bir

araya getirdi. Yoğun katılımla

gerçekleşen iftarlarda Avrupa
Yakası ve Anadolu Yakası’ndaki
esnaf odaları ayrı olarak ağırlandı.

İftarların ilki 25 Temmuz

Perşembe günü Topkapı Eresin
Hotel’de gerçekleştirildi. İBB Meclis
1. Başkan Vekili Ahmet Selamet,
MHP İstanbul Milletvekili Celal

İSTESOB’da iki ayrı 
Ramazan coşkusu yaşandı

AVRUPA YAKASINDA İFTAR

İSTESOB’da Ramazan ayının coşkusu, Avrupa ve Anadolu Yakası’nda
düzenlenen iki büyük iftarda yaşandı.

Eresin Hotel Balo Salonu’ndaki İSTESOB iftarı yine kalabalıktı.
Oda başkan ve yöneticileri her yıl olduğu gibi bu 

ramazanda da bir araya geldiler.
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Adan, İOSB Başkan Vekili Nihat
Tunalı, Gümrük ve Ticaret İl
Müdürü Ömer Kurtlar, Bilim,
Sanayi ve Teknoloji İl Müdürü Hilmi
Sezer, İMESOB Başkanı Cevher
Kartal ve Avrupa yakasındaki esnaf
odalarının tam kadro katıldığı
iftarda coşku büyüktü.

İftar öncesi Kuran okunurken,
Küçükçekmece Müftüsü
Cemalletin Bal yemek duası yaptı.
Dualarla esnafa bereket, ülkemiz
için ise huzur ve barış dilendi.

İftar sonrası bir teşekkür
konuşması yapan İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, geleneksel hale gelen
iftar yemeğinde büyük İSTESOB
ailesinin birlik ve beraberliğine
değindi. Yılmaz, teşkilat olarak
gösterdikleri birlik beraberlik
görüntüsünden dolayı son
derece memnun olduklarını
ifade etti. 

Esnafın toplumun orta direği
olduğunu, milletin omurgasını
meydana getirdiğini belirten
Yılmaz, esnafın kritik dönemler
geçirdiğini, çeşitli mesleklerden
esnafın sıkıntılara göğüs germek
zorunda kaldığını belirtti.

Rahmet, bereket ve mağfiret ayı

olan Ramazan’da, esnaf dostlarıyla
birlikte olmaktan son derece mutlu
olduğunu ifade eden Yılmaz, bu
dostluk tablosunun hiç
bozulmamasını diledi.

Yılmaz, dünyanın birçok
ülkesinde temiz su bile bulmanın
mümkün olmadığını belirterek,
Türkiye Cumhuriyeti’nin geldiği
noktaya şükretmemiz gerektiğini
söyledi.

Ramazan ayının ve bayramın
esnaf adına hayırlı geçmesi

temennilerinde bulunan Yılmaz, bu
süreçte esnaf odalarının dayanışma
içerisinde olmalarını istedi.

BİRLİK İÇİNDEYİZ
İBB Başkan Vekili Ahmet

Selamet, huzur ve barış ayı
Ramazan’ın, tam da ülkenin
birlik ve beraberliğe ihtiyaç
duyduğu bir döneme rast
geldiğini belirtti. Selamet,
Ramazan ayının yaydığı dostluk
ve barış mesajının kalıcı olması

İSTESOB’da iki ayrı 
Ramazan coşkusu yaşandı

İSTESOB Avrupa yakası iftarının bir konuğu da MHP Milletvekili Celal Adan oldu. Celal Adan ve Faik Yılmaz
iftar sonrası oda başkanlarıyla bu fotoğrafta buluştular.

İSTESOB’un Avrupa yakası iftarı dualarla başladı. Protokol konukları 
arasında Celal Adan, Ahmet Selamet, Cumhur Ünal, Hüsnü Çınar, Ömer Kurtlar, 

Hilmi Sezer, Nihat Tunalı, Cevher Kartal ve Temel Çoruh vardı.



temennilerinde bulundu.
İlk adımların sevgiyle

atıldığında birçok meselenin
sorun olmaktan çıkacağına
inandığını belirten Selamet,
“Bu inançla, ülkemizin,
şehrimizin, insanımızın
geleceğinin aydınlık, huzurlu ve
mutlu olması en büyük
dileğimizdir” diye konuştu.

Esnafın ekonominin olduğu
kadar kültürümüzün de temel
taşı olduğunu belirten Selamet,
“Esnaf ne kadar güçlü olursa,
ülkemiz de o kadar güçlü
olacaktır. Dostluk, barış

mesajları ilk önce esnaf
sathından gelmeli. Halka en
yakın kesim sizlersiniz,
dolayısıyla sorunların kaynağını
da en iyi siz biliyorsunuz”
ifadelerini kullandı. 

Esnafın Ramazan ayını ve
bayramlarını tebrik eden Selamet,
esnaf teşkilatlarıyla temas içinde
olmaya devam edeceklerini
kaydetti. 

Selamet, ”Esnaf teşkilatıyla,
belediyemiz birbirini çözüm
ortağı olarak görmeye devam
edecek ve bu sayede şehrimize
daha iyi hizmetler getireceğiz.

Esnaf bu ülkenin kalbidir. Esnaf
ekonominin kalkınmasında,
toplumsal huzurun
sağlanmasında çok önemli bir
role sahiptir” dedi. 

ESNAF ÜLKENİN ÇİMENTOSU
MHP Genel Başkan Yardımcısı

Celal Adan esnafın toplumda
oynadığı rolün önemine işaret
ederek, esnafı tek bir kelime ile
özetlemek gerekirse: ”Esnaf
Türkiye’nin çimentosudur”
nitelemesinin en doğru yaklaşım
olacağını belirtti.

İşgale uğrayan Müslüman
ülkeleri örnek göstererek, bu
ülkelerde yaşanan acı tabloların bir
özetini sunan Celal Adan,
”Müslümanlar iç savaş
çıkartılmak münasebetiyle,
işgallerle, karışıklıklarla,
sefalete, felakete sürükleniyor.
Irak, Libya, Suriye gözümüzün
önündeki taze örnekler.
Aynı senaryoların ve
akıbetlerin ülkemizde de
yaşanmaması için birlik ve
beraberlik içinde olmamız
gerekiyor. Bu noktada esnafa
büyük görevler düşmekte.
Zira çimento ne kadar
sağlam olursa, onun üzerine
inşa edeceğimiz eserler de
o kadar sağlam olur” şeklinde
konuştu.
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İSTESOB’un iftar sofrasında buluşan odalar, Ramazan’ın ruhuna uygun olarak birlik ve beraberlik mesajı verdiler.

HABER

Celal Adan, esnafın ülkedeki en önemli yapı taşı olduğunu söyledi.
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Faik Yılmaz, misafirleriyle tek tek ilgilendi.

Ahmet Selamet, esnafla ortak hareket etmeye devam 
edeceklerini açıkladı.

İftar öncesi konuklara 
kuran ziyafeti sunuldu.

Her bir esnaf odası için ayrı bir masa ayrıldı. İftara esnaf temsilcileri tarafından yoğun ilgi vardı.



HABER
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Bostancı’daki iftara da
esnaf odalarının yoğun
ilgi gösterdiği görüldü.

Ezanın okunmasıyla oruçlarını
açan oda başkan ve yönetim
kurulları, yapılan etkinliğin anlamlı
ve bütünleştirici olduğunu
belirterek emeği geçenlere
teşekkür ettiler.

Başkan Faik Yılmaz, Anadolu
Yakası’nda yer alan odaların, daha
önceki iftarlarda sıkıntı yaşadığını

söyledi ve bu yüzden iftar
organizasyonlarını iki gruba
ayırmaya karar verdiklerini
belirterek, “Bugün Avrupa
yakasından buraya, Anadolu
yakasına geçerken bu bölgedeki
oda başkanlarımıza nasıl eziyet
ettiğimizi daha iyi anladım.
İstanbul’un trafiği malum. Bir de
iftara yakın saatlerde yola
çıkarsanız stresi yaşıyorsunuz.
Bu açıdan artık iki ayrı iftar

yemeği düzenleyerek sıkıntıyı
aşmış olacağız” dedi. 

İstanbul’da yaşanan
olayların gerginliğini mübarek
Ramazan’ın sonlandırdığını ifade
eden başkan Faik Yılmaz, mübarek
Ramazan ayının birleştirici,
bütünleştirici özelliği aynı
zamanda kardeşlik duygularının
da en üst düzeyde yaşandığı
zaman dilimi olduğunu
belirtti. 

Başkan Yılmaz, bundan sonraki senelerde de iftarları Avrupa ve Anadolu olmak üzere
iki güne ayırmak istediklerini dile getirdi.

ANADOLU YAKASI İFTARI
Anadolu Yakası’nda yer alan odalar için 26 Temmuz Cuma günü Bostancı
Prenses Hotel’de iftar düzenlendi. 

Anadolu yakasındaki katılımcılar, iftarların ikiye bölünmesinin kendileri için büyük kolaylık 
olduğunu söylediler.
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Zor bir süreçten geçen esnafın,
desteğe ihtiyacı olduğunu
kaydeden Yılmaz, her platformda
esnaf için mücadele ettiklerini
belirtti.

BAŞKANLAR KARARDAN
MEMNUN

Anadolu Yakası’ndaki esnaf

odası temsilcileri, daha önceki
yılarda düzenlenen iftarlarda
büyük sıkıntı çektiklerini
belirterek, iftarların iki
gruba ayrılmasında dolayı
duydukları memnuniyeti dile
getirdiler.

Yaz aylarına gelen Ramazan ile
birlikte iftarın geç saatlerde

açılması, ulaşım noktasında ve
teravih namazına yetişmek isteyen
birçok oda yetkilisini sıkıntıya
sokuyordu. 

Başkan Yılmaz, protokolde bir
değişiklik olmazsa, gelecek
senelerde de iftarların iki ayrı
noktada düzenleneceğini
açıkladı.

ANADOLU YAKASI İFTARI

Başkan Yılmaz, bayramın esnaf için bereketli 
geçmesi temennisinde bulundu.

Esnaf odası yöneticileri ve başkanları esnaf dostlarıyla birlikte olmanın mutluluğu içerisindeydiler.

Soldan sağa, Tahir Özer, Mustafa Nuhoğlu, Mustafa Keskin, Faik Yılmaz, İsmail Taşkın, 
Aziz Şentürk ve Yaşar Hangün iftar sofrasında..



Ramazan ayı bereketi ile
birlikte geldi. Son yıllarda
sıkıntılı bir süreç yaşayan

esnaf, Ramazan alışverişleri ile nefes
aldı. Vatandaşlar özellikle Ramazan
ayında çarşı pazara rağbet ederken;
esnaf, semt çarşılarına gösterilen
ilgiden memnun.

Ramazan’ın yaz sıcağına
rastlamasıyla özellikle İstanbul,
Ankara ve diğer büyük şehirlerde
tatil beldelerine olan yöneliş
artmasına rağmen çarşı pazarda yine
de hareket ve bereket vardı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, TRT
Haber Muhabiri Fatma Demir
Turgut’la semt pazarlarını ve tarihi
Mısır Çarşı’sında ramazan
alışverişlerinin nabzını tuttu. 

Ramazan ayı ile birlikte tezgah-
lara zam geldiğine ilişkin iddiaları
yerinde inceleyen Yılmaz, birçok
üründe zam değil, indirim olduğunu

açıkladı. Şarküteriden, sebze
meyveye, ramazanın gözdesi
hurmaya kadar birçok ürünün geçen
seneye göre indirimde olduğunu
açıklayan Yılmaz, ”Pazarlarımızda
her kesimden vatandaşa uygun
ürünler var. Pazardan eliniz boş
çıkmazsınız. Pazardaki ürünler ne
fiyatta olursa olsun ana değiş-
mezi, kalitedir, tazeliktir” dedi. 

Havaların ısınmasıyla sebze ve
meylerin bollaşması fiyatları yine de
aşağı çekti. Ramazan’ın yaz aylarına
denk gelmesi nedeniyle vatandaşlar
en çok sebze ve meyve tezgahlarına
yöneldi. Ramazan’da hurma
tezgahları da renklendi. Her bütçeye
uygun hurmalar Ramazan’da
vatandaşların sofralarında yer aldı.
hurma, 2013 Ramazan’ında 8 TL ile
35 TL arasında fiyatlara satıldı.

Yılmaz, sıkça dile getirdiği bir
konu olan "Semt çarşıların ışığı

sönmesin, vatandaş alışverişini
esnaftan yapsın" söylemini TRT
Haber ekranlarında da yineledi.

Yılmaz, Osmanlı’dan miras Mısır
Çarşısı’nı örnek göstererek, yeni semt
çarşılarının topluma kazandırılmasını
istedi ve devletten destek talep etti.
Neden semt çarşılarını tercih ettiniz
şeklindeki soruları yanıtlayan
vatandaşlar, esnafın daha kaliteli,
taze ve uygun fiyata ürünler sattığı
görüşünde birleşti.

FAİK YILMAZ’IN 
ÇARŞI PAZAR TURU TV’LERDE

HABER

ESNAF RAMAZANLA GÜLDÜ

Ramazan ayında çarşı pazarda hareketlilik yaşanırken, TV’ler esnafın 
ramazan coşkusunu Başkan Faik Yılmaz’la birlikte değerlendirdi.

Yılmaz, çarşı pazarı TRT Haber’le gezdi.
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Esnaf sanatkarın
uzun süredir
beklediği

Perakende Yasası’nın
içeriğine ilişkin ilk bilgiler
geldi. Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’nın hazırladığı
yasa taslağına göre isteyen
istediği yere alışveriş merkezi,
bakkal, manav, berber ya da kasap
dükkanı açamayacak.

Esnaf ve sanatkarı korumak
amacıyla hazırlanan taslak
yürürlüğe girerse, bir sokakta
birden fazla, bakkal, manav, kasap
dükkanı olmayacak. Yeni bir
dükkan açmak isteyenlerin,

oluşturulan kurullardan izin alması
gerekecek. Böylelikle esnafın
birbiri ile olan amansız rekabetinin
önüne geçilecek.

Kurullar, açılması planlanan
dükkanın kar edip edemeyeceğini,
mevcut dükkanların zarar görme
tehlikesini göz önüne alarak bir
karar alacak. Kurullar, eğer

gerekirse girişimcileri başka
mesleklere ve noktalara
yönlendirilecek.

Kurulların bilgi veri
tabanını Türkiye Esnaf ve
Sanatkarlar Konfederasyonu
ve ona bağlı birlikler
oluşturacak.

Kurullarda belediyenin yanı sıra
Çevre ve Şehircilik Bakanlığı, esnaf
odası temsilcileri, akademisyenler,
meslek ve sivil toplum kuruluşları
yer alacak. Kurullar, yapılan
başvuruları o şehrin gelişim
eksenine göre yapılmış imar
planlarını dikkate alarak, nüfus ve
trafik yoğunluğu, ticaret

Başta bakkallar olmak üzere küçük esnafın çoğunluğu kurtuluşu Perakende Yasası’nda görüyor.

Aynı sokakta aynı işyerinden
birden fazla açılayamayacak

HABER

İyi haber, Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın hazırladığı kanun taslağından
geldi. Taslakta, aynı sokakta benzer iş yapan dükkanlara bundan sonra 
izin verilmemesi öngörülüyor. Öte yandan AVM’lerin şehir dışına 
çıkartılmayacağı ve haftada yedi gün açık olacağı belirtildi. 
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potansiyeli gibi kriterlere göre
değerlendirecek.

YILMAZ’DAN DESTEK
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar

Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı
Faik Yılmaz, Perakende Yasa
taslağını değerlendirdi ve esnaf
sanatkarı koruyucu tedbirler
alınmasından dolayı memnun
olduklarını ifade etti.

Aynı sokakta benzer iş yapan
dükkanların esnaf sanatkarı zarara
uğrattığını kaydeden Yılmaz,
yasanın meclisten geçmesi
halinde, piyasaya düzen geleceğini
dile getirdi.

Yılmaz, ülkemizdeki klasik
ticaret anlayışlarından, kazanan
dükkanın yanına aynı işi yapan bir
dükkan açma hastalığının artık son
bulmasını umut ediyor.

Yılmaz, ”Biraz işleri iyi giden
esnafın yanında hemen bir
dükkanda biz açalım mantığı,
bugüne dek kimseye
kazandırmadı. Hem mevcut
esnaf kaybetti, hem dükkanını
yeni açan kişiler. Yan yana
bakkal, kasap görüntüsü
bölgedeki vatandaş için de hoş
bir durum değil. Bizim insanımız
hassastır, hangisinden almasak
ayıp olacak diye düşünür.
Görünen o ki, insanlar bu
mahcubiyetten de kurtulacak.
Yasa, yürürlüğe girerse

sonucunda herkesin kazanacağı
bir karara imza atılmış olur”
görüşünü paylaştı.

AVM’LERDE BEKLENEN 
ÇIKMADI

Alışveriş merkezlerinin şehir
dışına çıkartılması ve pazar günü
kapatılmasına ilişkin talepler ise
sonuçsuz kaldı. 

Yıllardır tartışılan alışveriş
merkezlerinin şehir dışına
taşınması planı değerlendirmeye
alınmadı. AVM’ler mevcut
uygulamada olduğu gibi şehir
içine kurulabilecek. Ancak yeni
AVM’lerin yer seçiminde son söz,
her ilde oluşturulan kurulların
olacak.

AVM’lerin Pazar günleri
kapatılması, hafta içi günlerde de
erken kapatılması üzerine
tartışmalar da son buldu. Yeni
düzenlemede AVM’lerin pazar
günleri kapatılması söz konusu
değil; çalışma saatlerinin
kısaltılmasına yönelik talepler de
taslakta yer almadı.

Başkan Yılmaz, büyük alışveriş
merkezlerinin şehir dışına
çıkartılması talebinde ısrarcı
olduklarını yinelerken, AVM’lerin
şehri kuşatmaya devam
etmesinden endişe ediyor.

Perakende yasasında AVM’ler
konusunda beklediklerini
bulamadıklarını söyleyen Yılmaz,

esnaf sanatkarın yaşatılması adına
AVM’lere bir düzen getirilmesini
istedi.

Tek bir AVM’nin yüzlerce esnafı
işinden ettiğini kaydeden Yılmaz,
”Esnaf sanatkarı koruyucu
hükümler alınmak isteniyorsa,
ilk önce AVM konusu masaya
yatırılmalı. Şehrin her alınana
nüfus etmiş bu büyük sermaye
kuruluşlarına Avrupa’da olduğu
gibi bir düzenleme getirilmeli ve
esnaf yaşatılmalı” şeklinde
konuştu.

Bakan Hayati Yazıcı, Perakende Yasası’nın
üzerinde titizlikle çalıştıklarını açıkladı.

ESNAFA BİR İYİ BİR DE KÖTÜ HABER

Yasa yürürlüğe girerse aynı sokakta birden fazla benzer meslekten dükkanların sayısı azalacak.
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11 ayın sultanı Ramazan bu yıl da olanca
bereketi ile yaşandı. Esnaf odaları,
geleneksel haline getirdikleri iftar

yemeklerini verdi ve sadece esnafla değil
bölgedeki vatandaşlarla da iç içe olduğunu
gösterdi. 

Ramazan ayında esnafıyla dayanışma,
birliktelik içinde olduğunu gösteren odalar, iftar
sofralarında buluştu. Esnaf odalarına bağlı üyeler
kendileri adına verilen iftara büyük ilgi gösterdi ve
başta oda başkanları olmak üzere, yönetim
kurullarına iftar davetlerinden ötürü
teşekkürlerini ilettiler.

Bu tür organizasyonların esnaf sanatkarı
birbirine yakınlaştırdığını aktaran yöneticiler,

ODALARDA    
İFTAR  COŞKUSU 

İSTANBUL SERVİS ARAÇLARI ODASI İFTARI: 
Servisçi esnafının protokol konukları arasında CHP milletvekilleri 

Faik Tunay ve Kadir Gökmen Öğüt vardı.

ELEKTRİK TEKNİSYENLERİ ODASI İFTARI: Başkan Yılmaz, teknisyenleri iftarlarında yalnız bırakmadı. 
Esnaf Odası Başkanı Osman Yeşilyurt iftar sonrası yaptığı konuşmada birlik ve beraberlik mesajı verdi.

İSTANBUL SERVİS ARAÇLARI ODASI İFTARI: Hamza Öztürk, servisçi esnafının sorunlardan 
uzak bir Ramazan ve bayram geçirmesini diledi.

Ramazan ayı esnaf odalarında her yıl olduğu gibi yine dopdolu geçti. 
Ramazan ayı ile birlikte esnaf odaları sosyal sorumlulukları çerçevesinde
birbiri ardına iftar programları gerçekleştirdi.



Ramazan’ın bereketinden
sofralarının da nasiplendiğini
kaydetti. Esnaf odaları, trafiği ve
iftarın geç saatlerde olmasını göz
önüne alarak, iftar yemeklerini
birkaç noktada vererek İstanbul’daki
bütün esnaflarına ulaşmaya çalıştı.

İftar programlarında yapılan
konuşmalarda, dostluk ve barış
mesajlarını ön plana çıkarken, esnaf
için hayırlı bir yıl dileklerinde
bulunuldu.

Samimi havada geçen iftar
davetlerinde dualar konurken, ortak
temenni, ülkeye huzur ve barışın,
esnafın sofrasına ise bereket, bol
kazanç gelmesi şeklinde oldu.

Esnaf odaları düzenledikleri
etkinliklerle, bölgedeki esnafa

Ramazan’ın coşkusunu yaşattılar.
Esnaf odalarına bağlı üyeler de
durumdan son derece memnun
olduklarını ifade ettiler. Esnaf

odalarının iftarına siyasetten, sivil
toplum kuruşlarından yoğun katılım
oldu. İftara katılan milletvekilleri,
esnafla aynı sofrada olmanın

ELEKTRİK TEKNİSYENLERİ ODASI İFTARI: Başkan Yılmaz, teknisyenleri iftarlarında yalnız bırakmadı. 
Esnaf Odası Başkanı Osman Yeşilyurt iftar sonrası yaptığı konuşmada birlik ve beraberlik mesajı verdi.

KÜÇÜKKÖY BİRLEŞİK ESNAF ODASI İFTARI: Başkan Erkan Kaya, esnafa
seslendi, Ramazan’ın ve bayramın bereketli geçmesini diledi.

KÜÇÜKKÖY BİRLEŞİK ESNAF ODASI İFTARI: Küçükköy halkı ve 
esnafı iftarda bir araya geldi.
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mutluluğunu paylaştılar ve birlik-beraberlik mesajı
verdiler. İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, yönetim
kurulunda yer alan isimlerle birlikte pek çok iftar
etkinliğinde yer alarak, esnafın ve odaların yanında
olduğunu gösterdi.

Yılmaz, esnaf odalarının düzenlediği iftarları
önemsediğini belirterek, odaların üyeleri ile
kaynaşması adına kurulan sofraların önemli olduğunu
belirtti. Yılmaz, Ramazan ayının esnafa, oda üyelerine
hayırlar getirmesini dileyerek, bu günlerin birlik ve
beraberliği geliştirdiğini söyledi.

Ramazan’ın birleştirici ruhundan bahseden esnaf
odası başkanları, iftara katılan herkese minnettar
olduklarını belirtti.  

Esnaf odalarının düzenlediği iftarlardan topluma
örnek olacak mesajlar çıktı. Dostluk ve barış
olgusunun Ramazan ayı ile sınırlı kalmaması tüm bir
yıla yayılması istendi. Herkesin barış içinde yaşadığı,
temel hak ve özgürlüklere sahip, demokrasinin
nimetlerinden eşit olarak yararlanabilmesi, sevgi ve
barışın yaşanması esnaf temsilcilerinin ve üyelerinin
ortak çağrısı oldu.

NOT: ‘Esnaf Odalarında İftar Coşkusu’ başlıklı
haberimizde yer alan odalar, düzenledikleri iftarların
bilgisini ve resimlerini İSTESOB Basın Yayın Müşavirliği
birimine göndermiş olan esnaf odalarıdır. 

MİLLİ PİYANGOCULAR ODASI İFTARI: Üsküdar’da iftar 
düzenleyen Milli Piyangocular, İstanbul’un dört bir 
yanındaki esnafıyla kucaklaşma fırsatı yakaladılar.

MİLLİ PİYANGOCULAR ODASI İFTARI: Kasımpaşa Sosyal
Tesisleri’nde iftar açan Milli Piyangocular mesleklerinin 

ruhuna uygun olarak herkese bol şans dilediler.

MİLLİ PİYANGOCULAR ODASI İFTARI: Yoğun bir iftar 
programı geçiren piyangocular Bostancı’da da iftar açtı.

Esnaf Odası Başkanı Ahmet Yazıcı tatlı bir yorgunluk 
yaşadığını belirtti.

PASTACILAR ODASI İFTARI: Muzaffer Şener, 
üyelerini iftarda bir araya getirdi.

YUFKACILAR ODASI İFTARI: Ayhan Ünal yufkacı esnafının
bereketli bir bayram geçirmesini diledi.

HABER



PENDİK BİRLEŞİK ESNAF ODASI İFTARI:  Pendik Ada Tesisleri’nde iftarda konuşan Bilal Gündoğdu, “Bütün zamanların 
Ramazan maneviyatı gibi yaşandığı barış, huzur ve mutluluğun egemen olduğu bir dünya özlemi 

duymaktayız” ifadelerini kullandı.

PENDİK BİRLEŞİK ESNAF ODASI İFTARI:  CHP Ardahan Milletvekili Ensar Öğüt, İSTESOB’a bağlı oda  
başkanlarıyla birlikte Pendik esnafının sevincine ortak oldu.

YUFKACILAR ODASI İFTARI: Yufkacı esnafı iftar sofrasında Ramazan coşkusunu yaşadılar.



18.11.2005 tarih ve 25997 sayılı Resmi
Gazete’de yayımlandıktan altı ay sonra
yürürlüğe giren 2005/9617 nolu

Bakanlar Kurulu Kararı ile Küçük ve Orta Büyük-
lükteki İşletmelerin Tanımı, Nitelikleri ve
Sınıflandırılması Hakkında Yönetmelik uygula-
maya konulmuştur.

Yönetmeliğin Kapsam başlığını taşıyan 2’nci
maddesinin 2’nci fıkrasında; “Küçük ve orta
büyüklükteki işletmeleri ilgilendiren mevzuatın
uygulanmasında bu yönetmelik hükümleri
esas alınır. Ancak, KOBİ’lere yönelik destek
sağlayan kuruluşlar bu yönetmelikte belirtilen
sınırları aşmamak kaydıyla, kendi sektör ve
büyüklük önceliklerini belirleyebilirler…”
denilmektedir. 

S.S. Esnaf ve Sanatkârlar Kredi ve Kefalet
Kooperatifleri kanalıyla T. Halk Bankasından
alınan kredide belirttiğimiz kural geçerlidir.

Gerek KOBİ Yönetmeliği, gerekse 06.05.2003
tarihli Avrupa Komisyonu tavsiye kararı, KOBİ
işletmelerini Mikro işletme, Küçük işletme,
Orta işletme olmak üzere üç kategoride
sınıflandırmıştır. Konumuzu ilgilendiren ise
mikro işletmedir.

Yönetmelikte mikro işletme: 10 kişiden az
çalışanı istihdam eden ve yıllık net satış
hâsılatı veya mali bilançosundan herhangi
biri bir milyon Türk lirasını açmayan işlet-
melerdir. Avrupa komisyonu tavsiye kararında

ise mikro işletmedeki çalışan sayı 10 ve yıllık
gelir iki milyon avrodur. Ülkemizde dövize
karşı Türk Lirası zaman içinde değer kaybına
uğrayabilmektedir. O yüzden belli bir miktar
baz alınmışsa yıllık ÜFE, TÜFE, YENİDEN
DEĞERLEME gibi oranlarda artırıma gidilmekte-
dir. Bu uyarlama 10.09.2012 tarih ve
2012/3834 sayılı Kararla KOBİ işletmelerinden
küçük işletmelerde beş milyon TL’den
sekiz  milyon TL’ye, orta büyüklükteki
işletmelerde yirmibeş milyon TL’den kırk
milyon TL’ye çıkarılmıştır. Mikro işletmeler ise
8 yıl önceki ilk haliyle yine bir milyon TL’de
bırakılmıştır.

Bu izahattan sonra esas meseleye gelelim.
Yukarıda belirttiğimiz gibi T. Halk Bankası esnaf
ve sanatkârlar kredisinde mikro işletmeyi esas
alıyor ve o yüzden bir milyon TL sınırını aşan
işletme sahiplerine kredi vermiyor. Öncelikle
neden küçük ve orta büyüklükteki işletmelerin
limiti büyük oranda artırılmışken mikro işlet-
meler aynı miktarda kalmıştır. Bunun sebebini
merak ediyoruz. Saniyen, daha şimdiden bir
milyon TL’lik sınır aşıldığı için birçok esnaf ve
sanatkâr kredi  alamaz duruma düşmüştür.
Tahminimiz 5 yıl sonra kredi kullanabilen sayısı
yarı yarıya  azalacaktır. 

Yanlışlığın, haksızlığın ve mağduriyetin
en kısa zamanda düzeltilmesini temenni
ediyoruz.       

HUKUK KÖŞESİ

ESNAF KREDİSİNDE

ÖNEMLİ ÇELİŞKİ Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri
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İTO Başkanı İbrahim Çağlar,
İSTESOB’la olan ilişkilerini
geliştirmek istediklerini

söyledi ve İSTESOB’a bağlı esnafın
İstanbul Ticaret Üniversitesi’ne
yüzde 10 indirimle kayıt olacağını
müjdeledi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Başkan Vekilleri Mustafa Nuhoğlu,
İsmail Taşkın, Yönetim Kurulu
Üyeleri Şükrü Akyüz, Yaşar
Hangün, Koray Öztürk ve İsmail
Keskin, İstanbul Ticaret Odası
başkanlığına seçilen İbrahim Çağlar’ı
makamında ziyaret ettiler ve yeni
görevinde başarılar dilediler.

Dostluk köprülerinin kurulduğu
toplantıda, İTO ve İSTESOB
arasındaki ilişkileri güçlendirecek
adımlar atıldı.

ESNAFA YÜZDE 10 İNDİRİM
Aynı zamanda İstanbul Ticaret

Üniversitesi Mütevelli Heyeti Başkanı
olan İbrahim Çağlar, İSTESOB’a
kayıtlı esnafın, üniversitenin
sunduğu fırsatlara ek olarak yüzde
10 indirimle kayıt olacağını söyledi.

İSTESOB’a bağlı üyelerin birinci
dereceden akrabalarının da bu
imkanlardan yararlanabileceğini
belirten Çağlar, yeni eğitim-öğretim
döneminde çok sayıda esnaf ve
esnaf yakınını üniversitede görmeyi
umut ediyor.

Esnafın kendisini yenileme ve
gelişimine destek olabileceklerini
dile getiren Çağlar, esnafın da çağa
ayak uydurmak adına istekli olmasını
istedi.

İstanbul’da 3 ayda bir gerçekle-
şen oda toplantılarına İstanbul Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin
katılmıyor oluşunu yadırgayan
Çağlar, ilgili bakanlığa yazı yazarak
bu durumun düzeltilmesini
isteyeceklerini dile getirdi.

Esnafın ekonomideki rolüne
vurgu yapan Çağlar, istişare
toplantılarında esnaf temsilcilerinin
de bulunmasının önemli olduğunu
ifade etti.

OY HAKKI İÇİN GİRİŞİM
İTO, UKOME toplantılarında

temsil hakkı olmasına rağmen, oy

hakkı olmamasına itiraz edecek.
Bu konudaki itirazlarını yakında
bildireceklerini söyleyen Çağlar’a da
İSTESOB’dan destek geldi. 

Çağlar, oy hakkının elde
edilmesiyle İSTESOB’la ortak
projeler üretebileceklerini ve
beraber hareket etme fırsatı
yakalayacaklarını söyledi.

BERABER HAREKET EDELİM
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,

İbrahim Çağlar’ı yeni görevinde
kutladı ve uzatılan dostluk elinden
dolayı memnun olduklarını belirtti.

İşbirliği içinde hareket
etmelerinin problemlerin
çözümünde kendilerine avantaj
sağlayacağını söyleyen Yılmaz,
birlikte projeler üretebileceklerini
belirtti.

Esnaf çocuklarına üniversite jesti
HABER

İTO VE İSTESOB DOSTLUĞUNA İLK ADIM

İSTESOB Yönetimi  (soldan sağa) Yaşar Hangün, Şükrü Akyüz, Faik Yılmaz, İbrahim Çağlar, Mustafa Nuhoğlu,
İsmail Taşkın, İsmail Keskin ve Koray Öztürk ziyarette bir araya geldiler.

Faik Yılmaz ve İbrahim Çağlar
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HABER

Ş
ekerci, Pastacı, Helvacı,
Tatlıcı Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkanı

Muzaffer Şener, 5996 sayılı gıda
yasasının emekleme aşamasında
olduğunu belirterek, esnafın
yasaya uyum sağlaması için
zamana ihtiyacı olduğunu
belirtti.

5996 sayılı kanun 1 Ocak 2013
tarih itibari ile tam olarak
yürürlüğe girdi. Ancak birçok
esnafın yasadan haberdar bile
olmadığını aktaran Şener, şekerci
pastacı esnafı olarak ise üstüne
düşeni yaptıklarını hatırlattı.
Üyelerini, kanun hakkında
bilgilendiklerini söyleyen Şener,
şekerci pastacı esnafının 5996 sayılı
yasaya en hazır esnaflar arasında
gösterdi.

Gıda sektörünün, gıda yasası ile
yeni bir düzene geçtiğini belirten

Şener, yaşanan ufak tefek
sıkıntılara rağmen geçiş süresinin
kolay atlatılacağı inancında.

CEZALAR YÜKSEK
Muzaffer Şener, 5996 sayılı

yasaya ilişkin en ciddi eleştirisini
cezalar üzerinden yaptı. Şener,

cezaların çok yüksek olduğunu
belirterek, ”Kişinin
sermayesi kadar cezalar söz
konusu. İnsanın elinde
avucunda ne varsa alınıyor.
Cezaların caydırıcı nitelikte
olması güzel ama bazı
noktalarda esneklik
sağlanabilir” görüşünü paylaştı. 

Şu an kadar yalnızca 4 kişiye
zabıt tutulduğunu aktaran Başkan
Şener, ”Kimi ilçe tarım
müdürlüklerinde ceza yerine,
işletmelere uyarı yapılıyormuş.
Oysa 5996 sayılı yasada uyarı
cezası yok. Öte yandan yüksek
miktarlarda ceza ödeyen
insanlar var. Burada ikilik
yaratmamalıyız. Bir kanunun iki
farklı uygulanışı olmaz. İlçe
tarım müdürlükleri arasında
uygulama farklılıkları olmamalı”
ifadelerini kullandı.

GIDA YASASI AĞIR AKSAK..

Muzaffer Şener

Pek çok meslekte olduğu gibi pastacılar da usta bulmakta zorlanıyor.

Muzaffer Şener’e göre 5996 sayılı gıda yasası, piyasaya tam olarak hakim 
olabilmiş değil. Zamanla her şeyin rayına oturacağını söyleyen Şener, bu 
noktada devletten de anlayış bekliyor.
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ESNAFIMA KEFİLİM
5996 sayılı yasada ağırlığın

hijyene verildiğini belirten Şener,
yasa öncesinde de pastacı şekerci
esnafının hijyen şartlarına azami
gösterdiğini savundu. Her
sektörde, her zaman çürük
elmalara rastlanabileceği ikazında
bulunan Şener, odaya bağlı
esnafını hijyen şartlarına gösterdiği
özenden dolayı kutladı.

İlçe tarım müdürlüklerinin
yaptığı denetimlere bakılınca da
hijyen ön plana çıkıyor. Yeni gıda
yasası ile gelen hükümlere aykırı
uygulamalarla karşılaşan denetim
ekipleri, yasadan faydalanarak ağır
cezalar verebilir. Hijyeni hayat
standardı haline getirmiş insan-
ların bir sıkıntı yaşamayacağını dile
getiren Şener, şu ana kadar 4 iş
yerine zabıt tutulduğu bilgisinin
kendilerine geldiğini kaydetti.

YASA AVRUPA
STANDARTLARINDA

5996 sayılı yasanın Avrupa
Birliği müktesebatına uygun olarak
hazırlandığını kaydeden Şener,
Avrupa ölçeğindeki yaptırımların
Türkiye’de uygulanabilmesinin
zamanla mümkün olabileceğini
söyledi.

Yasada imalathanede olması
gereken kriterlerin yer darlığından
dolayı pek çok işletmede
uygulanamadığını vurgulayan
Şener, ”Daha önce ruhsat almış
işletmelerin hakları saklı
kalmakla birlikte bundan sonra
imalathanesi 100 metrekareden
küçük olan yerlere ruhsat
verilmemeli. Zira 5996 sayılı
yasada istenilen şartların küçük
imalathanelerce
karşılanabilmesi mümkün değil.
5996 sayılı yasanın kriterlerine
uymak için geniş bir yere sahip
olmak gerekir” şeklinde konuştu.

DENETİMLERİ MESLEK 
ODALARI YAPSIN

İstanbul’daki 39 ilçe tarım
müdürlüğünün denetim
kadrolarının yetersiz olduğu
söyleyen Şener, denetimlerin
meslek odaları tarafından
yürütülmesini teklif etti. Ayrıca, ilçe
tarım müdürlüklerinde çalışan
birçok memurdan, meselelere ve
kanunlara daha vakıf olduklarını
savunan Şener, böylece uygulama
farklılıkları da yaşanmayacağını
iddia etti.

39 ilçe tarım müdürlüğünün
İstanbul’daki tüm gıda
sektöründen sorumlu olmasını, ilçe
tarım müdürlüklerinin omuzlarına
yüklenmiş haksız bir yük olarak
gören Şener, bu yükü hafifletmeyi
teklif etti.

NEREDE ESKİ 
RAMAZANLAR

Tatlıcıların Ramazan ayı ile
birlikte işlerinde artış yaşanacağı
düşünülür ama Başkan Şener

‘Nerede o eski Ramazanlar’ diyerek
görüşümüzü yalanlıyor.

Genel olarak gıda sektöründe
bir düşüş yaşandığına dikkat çeken
Şener, Ramazan’ın yaz aylarına
denk gelmesi nedeniyle pastacı ve
tatlıcılara ilginin azaldığını aktardı.

ELEMAN SIKINTISI 
YAŞANIYOR

Esnaf-sanatkarın en ciddi
sorunlarından çırak yetişmiyor
oluşu Başkan Şener’in de canını
sıkmış durumda. Zorunlu eğitim
yılının 12 seneye çıkartılması ve
zanaat kollarına olan ilginin
azalmasını bu duruma temel
neden olarak gören Şener,
okullaşmanın ve mesleki eğitim
kurumlarının yaygınlaşmasının
sorunu çözebileceğini belirtti.

Asgari ücretten vergi
alınmaması ve 18-20 yaş arası
çalışan kesimden de düşük sigorta
primi alındığı takdirde, istihdamın
artmasına yönelik önemli bir adım
olacağını belirtti. 

YASA EMEKLEME AŞAMASINDA



KOBİ’LERE
NELER 

OLUYOR?

MAKALE

Kobi’ler olarak bilinen mikro, küçük ve
orta boy işletmeler, tüm dünyada
olduğu gibi,  ülkemizde de % 99,2

‘sini oluşturmaktadır. Kobi’ler  serbest piyasa
ekonomisinde büyük işletmelerle rekabet yap-
tığı gibi, büyük işletmelerin ihtiyacı olan
mamul, yarı mamul ve yedek parça üretim-
lerini daha ucuza mal ederek büyük işlet-
melerin gelişimine de yardımcı olurlar. Kobi’ler
aynı zamanda ülkelerin en önemli sorunu olan
işsizliğinde panzehiridir. Ülkemizde istihdamın
% 53’nü,  Japonya da % 81 ‘ini, Almanya’da
% 64’ünü, Fransa da % 67’sini, ABD’de % 58’ini
mikro, küçük ve orta boy işletmeler barındır-
maktadırlar. Dünyada ve ülkemizde mikro,
küçük ve orta boy işletmeler kuruluş maliyeti
düşük olduğundan illere, ilçelere hatta
köylere kadar dağılarak bölgesel kalkınmaya
da hizmet etmektedirler. Görüldüğü gibi
Kobi´ler tüm ülke ekonomilerinin can
damarıdır. 

Ekonominin ve kalkınmanın  motoru olan
KOBİ’ ler ülkemizde son iki yıldan bu tarafa
finans ve pazarlama sıkıntısı çekmektedir.
Bunun sonucu KOBİ’LER ya kapanmakta veya
bankalara olan borçlarını vadesinde ödeye-
meyerek icraya düşmektedirler. 

BDDK’nın 2013/ Nisan ayı verilerine göre
icra takibinde bulunan KOBİ sayısı yaklaşık 190
bine ulaşmış bulunmaktadır. Bu sayı içerisinde
156 Bini mikro işletmelerdir. Mikro boy işlet-
melerin icra takibine düşmüş yaklaşık 813
milyon TL.sı, borcu bulunmaktadır. 

1 ile 9 aralığında işçi çalıştıran işletmelere
MİKRO İŞLETME denilmektedir. Ülkemizde bu
kıstaslara uyan, 7 bölgeye dağılmış 1.374.064
adet  esnaf ve sanatkarlarımıza ait işletme
bulunmaktadır. Mikro boydaki esnaf ve
sanatkarlarımıza ait işletmelerin % 11.3 ‘ ünün
icra takibinde olması ülkemiz için büyük bir
talihsizliktir. Çünkü bu işletmelerin tamamı
üreten reel sektörlerdir. 

Hükümet tarafından 2010 / Mart tarihinde
kamuoyuna deklare edilen esnaf ve sanatkar-
lar Değişim Dönüşüm Destek Strateji Belgesi
ve Eylem Planı halen yürürlükte bulunmak-
tadır. Hükümet tarafından bu eylem planının
gerekleri geciktirmeden yerine getirilmelidir.
Gecikme son günlerde yaşanan ekonomik ve
sosyal olaylarda birlikte çalkantılara neden
olabilir. 

Bu duygularla Türk halkının Şeker Bayramını
kutlar, halkımızın sağlıklı, barış ve kardeşlik
içinde yaşamalarını temenni ederim.  

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir
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Büyükşehir Belediyesi
yayınladığı yönetmelikle
50 aracı olan şirketlere

“Filo taşımacılığı” 2000 CC üzeri
30 aracı olan şirketlere ise "Lüks
otomobil taşımacılığı" yapma izni
verdi. İşte bu karar, taksi
duraklarının ve genel olarak
taksicilerin büyük tepkisine yol
açtı.

TAKSİCİLER İSYANDA
Taksiciler, İBB taksilerle ilgili

aldığı karara tepkili. Taksiciler,
Büyükşehir Belediyesi’nin
UKOME’de aldığı kararla
ekmeklerinin ellerinden alınmaya
çalışıldığını ileri sürdüler. Taksiciler
karardan geri dönülmesini isterken
yeni uygulamanın korsanın da
önüne geçtiğini iddia ettiler.

Otellerin önünde yer alan
taksicilerin alınan son karar ile
birlikte işinden olacaklarını ifade
eden taksiciler, "Yine küçük esnaf
eziliyor" görüşünü paylaştı.

Motorize oda başkanları,
"Esnafımız ne yazık ki mücadele
ettiği korsanla ekmeğini
bölüşmek zorunda bırakılmak
istenmektedir. Taksi duraklarını
tasfiye etmeyi planlayan bu
yaklaşımı kabul edilemez
buluyoruz" görüşünü paylaştılar.

Taksiciler,
”Korsan kılık
değiştirdi;
ekmeğimize göz
dikiliyor. VİP
FİLO
taşımacılığa
hayır” yazılı
broşürlerle,
kamuoyunu konu
hakkında
bilgilendirmeye
başladı.

Büyük
şirketlerin
çıkarına hazırlanan yönetmeliklerle
esnafın zor duruma düşmesi,
alışık olmadığımız bir gündem
değil. Taksiciler Dünya’nın en
pahalı benzini ile zor şartlarda
sürdürdükleri mücadelede
şimdi de "Korsan" rakipleri
ile ekmeklerini bölüşmek
zorunda kalacak gibi
görünüyor.

Taksi duraklarını tasfiye planı
gibi gözüken bu yeni karar, 18 bin
üzerindeki taksici esnafını
yakından ilgilendiriyor. Taksicilerin
ekonomik buhran yaşadığı bir
dönemde alınan bu kararın, esnafı
geri dönülmez bir yola sokacağı
düşünülüyor. Durak başkanları, en
çok sesini çıkartması gereken kişi

ve kurumların, VİP taşımacılığına
sessiz kalması, hatta destek
verir bir görüntü vermesini
eleştirdi.

Taksicilerin filo taşımacılığı da,
VİP taşımacılığı da yapmaya
muktedir olduklarını belirtirken
taksiciler "Böyle bir taşımacılık 18
bin aracın arasından seçilerek
yapılmalıdır" görüşünü paylaştı.

Bazı işletmelerin kendilerine
tanınan VİP taşımacılığı hakkını da
aşıp, dolmuşluk bile yaptıklarını
söyleyen durak başkanları, "Bunun
adı açgözlülüktür" dedi. 

Durak başkanları, çok yerde
karşılarına çıkan bu tablonun
özellikle turistik bölgelerde
yaygınlık kazandığını aktardı.

TAKSİCİLERE 
KORSAN RAKİP

HABER

İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin, en az 50 aracı olan şirketlere filo 
taşımacılığı yapabilme izni vermesi, taksicilerin büyük tepkisi ile karşılaştı.

Motorize odalar VİP uygulamasından rahatsız
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HABER

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
2008 yılında beri pideye zam
yapmadıklarını hatırlatarak,

girdilerin artması nedeniyle
tarifelerde değişikliğe gidildiğini
açıkladı. Pidede zam kararı
alınmazken, gramajda indirime
gidildi. Böylelikle geçen sene 1,5
TL’den satılan 400 gramlık pide,
300 grama düşürüldü.

İSTESOB’un merkez binasında
gerçekleşen basın toplantısına
Başkan Yılmaz ile birlikte,
başkanvekilleri Mustafa

Nuhoğlu ve İsmail Taşkın,
Fırıncılar Odası Başkanı Fahri Özer
katıldılar.

Giderlerin artması birlikte yeni
bir düzenleme yapmanın zaruret
olduğunu söyleyen Yılmaz,
“İstanbul halkından anlayış
bekliyoruz. Fırıncı esnafı 5 yıl
boyunca büyük bir özveriyle
fiyat politikasını sürdürdü. Kira,
elektrik, doğalgaz ve un
fiyatlarındaki artış bizim bu
kararı almamızı zorunlu kıldı.
400 gramı 1,5 liraya satılan

pidenin 300 gramı 1, 5 lira
olacak. Böylece sadece gramajda
100 gram azaltma olup fiyat
artışı yapılmamıştır. Buna göre
artış yüzde 33 olmuştur. Oysa un
ve diğer giderlerdeki artış yüzde
60 seviyelerindedir” şeklinde
konuştu.

Yılmaz, yumurtalı, susamlı,
çörekotlu olanların fiyatlarının
farklı olacağını ve bunun fırınlara
bırakıldığını kaydetti.

5362 sayılı kanunun verdiği
yetkiye dayanarak bu kararı

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz ve İstanbul Fırıncılar Odası Başkanı Fahri Özer, pide fiyatıyla ilgili basın toplantısını
birlikte yaptılar. Yılmaz katkısız ekmek uygulamasının bugün başladığını ve harfiyen uyulacağını bildirdi.

İSTESOB, 2013 yılı pide fiyatlarını 300 gramı 1,5 TL, 600 gramı 3 TL olarak
açıkladı ve 5 yıldır zam alamayan fırıncı esnafının yüzünü güldürdü.

PİDEDE 
SON SÖZ
İSTESOB’UN
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aldıkları söyleyen Yılmaz, illerde
pide fiyatlarını belirlemeye esnaf
odasının ve esnaf birliğinin yetkili
olduğunun altını çizdi.

KATIKSIZ EKMEK DÖNEMİ
Gıda, Tarım ve Hayvancılık

Bakanlığı'nın yayınladığı tebliğ
doğrultusunda katkısız ekmek
satışı başladı. Sadece un, maya, tuz
ve sudan üretilen ekmeklerde
bundan sonra katkı maddesi
kullanılmayacak.

Ekmekler yüzde 1, 75 olan tuz
oranı yerine yüzde 1, 50 ile daha
tuzsuz üretilecek. Eski un stokları
tüketilene kadar, katkılı unlar ile
katkısızlar birlikte
tüketilmeye devam edecek.
Mevcut stoklar tükendikten
sonra raflara gelen
ekmekler ise tamamen
katkısız olacak. Sayısı 20'yi
aşan katkı maddelerinin
artık ekmeğe konulması
yasaklanacak. Daha çabuk
pişmesini sağladığı için
kullanılan katkı
maddelerinin

yasaklanmasıyla ekmeğin daha
lezzetli olması bekleniyor. Yeni
düzenlemede, ekmek alırken
vatandaşın eldiven takması şartı
getirildi. Ekmek satıcısı da artık
ambalaj malzemesini ekmek
dolabında veya tezgahında alıcının
ulaşabileceği şekilde
bulunduracak. 

Başkan Yılmaz da katıksız
pidelerin katıksız olarak
hazırlanacağını belirterek, “Biz
bakanımızın almış olduğu
emirleri aynı şekilde
uygulayacağız. Bugün bir milat.
Bugünden itibaren katkısız
ekmek imalatına başladık.

Bununla ilgili fırıncılarımız
elindeki mevcut olan stokları
bitirecekler. Bundan böyle
ekmeklerde de hiçbir katkı
maddesi kullanılmayacak"
ifadelerini kullandı.

İstanbul Fırıncılar Odası Başkanı
Fahri Özer de ekmeklerin üretimi
sırasında bundan önce kullanılan
katkı maddelerinin, bakanlık
tarafından izin verilen kimyasallar
olduğunu kaydederek, "Buğday
üretiminde ve daha sonra un
üretiminde kullanılan katkı
maddeleri çok çeşitlidir. Hamur
geliştiricileri kullanıyorduk.
Artık ekmeklerin içinde bulunan

17 çeşit katkı maddesini
kaldıracağız. Asla
kullanmayacağız" diye
konuştu. 

Bundan sonra raflarda
katkısız, kepek oranı
düşürülmüş ve tuzsuz
ekmek bulunacağını dile
getiren Özer, ekmeğe de
zam yapmayı
düşünmediklerini
kaydetti.

300 GR PİDE: 1,5 TL / 600 GR PİDE: 3 TL



Eğitim; canlılarda davranış değişikliği
meydana getirmek amacıyla yapılan
faaliyetlerdir. Çıraklık Eğitimi ise hem

sosyal açıdan hem hukuki açıdan hem de mesleki
açıdan değişiklikler meydana getiren özel de-
nilebilecek bir eğitim sistemidir. Bir mesleği işin
yürütüm faaliyetleri esnasında ustasından öğre-
nen bireylere çırak denilmektedir. Eğitim faaliyet-
leri olmayacak olursa çıraklarımız mesleklerini
sadece ustalarının görgüsü, bilgisi, iş alışkanlıkları
ve tutumu kadar öğreneceklerdir.

19 Haziran 1986 tarihinde yürürlüğe giren 3308
sayılı Mesleki Eğitim Kanunu ile uygulamaya konu-
lan “Çıraklık Eğitimi” halen 31 alan ve 152 meslek
dalını kapsamaktadır. Bu meslek dallarındaki çırak-
larımızı Mesleki Eğitim Merkezlerine kaydet-
tirmekle; hem onlar, hem esnaf ve sanatkârları-
mız, hem de toplumumuz kazançlı çıkacaktır.

Çıraklarımız; okula geldiklerinde kendi
mesleğinden olan ve farklı işyerlerinden gelen
çırak arkadaşları ile tanışacak, zamanla sohbet-
lerinde mesleki görgü ve bilgisini artıracaklardır.
Merkezlere aynı gün içerisinde farklı meslek ve
cinsiyetten çıraklar da gelmektedirler. Bu durum
onları iki şekilde değişmeye zorlayacaktır. Birincisi,
farklı meslekten tanıdıkları ve arkadaşları olacak.
Herkes birbirinin gelecekte potansiyel müşterileri
olacağını düşünürsek ileride kuracağı işyerinin
tüketicileri şimdiden hazır olacaktır. İkincisi, cin-
siyet farkından kaynaklanan değişim. Karşı cins
hemen hemen bütün canlıları farklı davranışlar
göstermeye zorlar. Kısacası çıraklarımız iş or-
tamının yanı sıra bu merkezler sayesinde farklı bir
sosyal çevreye girecek ve yeni bir sosyal yaşamla
tanışacaktırlar.

İstanbul’da 31 Mesleki Eğitim Merkezi bulun-
makta ve bunlardan 29’unda faal olarak çıraklık
eğitimi verilmektedir. Çırak, Kalfa ve Ustalarımız

bu merkezlerden resmi tatiller haricinde devamlı
olarak faydalanabilirler. Çırak kayıtları yılda iki defa
yapılmaktadır, birinci kayıt zamanı, Temmuz -
Ağustos - Eylül ayları (bu dönemde kayıtların
yaptırılması merkezlerin objektif planlama yapa-
bilmeleri için tavsiye edilir.) , ikinci kayıt zamanı ise
Ocak - Şubat aylarıdır. Çırak kayıtlarında yaş prob-
lem olmayıp sadece alt sınır var üst sınır yoktur kişi
hangi yaşta olursa olsun kaydedilir. Yeter ki diğer
şartlara haiz olsun.

Kayıtlar için neler gerekmektedir?
• Yaşına uygun temel eğitimin alınmış olması

gerekir. (4+4+4 sistemine tabi kişilerin Açık Liseye
kayıtlarını yaptırmaları gerekmektedir. 8 yıllık
eğitime tabi olanların İlköğretim Okulu diploması
veya ayrıldığı Liseden tasdikname alması gerekir.)

• 14 yaşını doldurmuş olması gerekir.
• Çalıştığı işyerinde çırağın eğitiminden so-

rumlu kişinin Usta Öğretici belgesinin olması
gerekir.

• Çıraklık sözleşmesi. (Kayıt yaptırılacak Mesleki
Eğitim Merkezinden alınır.)

• Sağlık raporu.
• Kimlik belgesi.
Yukarıda belirtilen belgeler dışında okullar

kendilerine özgü özel belgeler de isteyebilirler.
İstenilen bu belge ve işlemler külfet gibi görün-
mesin ( bu belgeleri isterken okul yasaların emir-
lerini yerine getirmektedir.) yarar – zarar ilişkisi
açısından baktığımızda elde edeceğimiz kazanım-
ların yanında bu zahmetlere değeceğini zaman
içerisinde daha iyi göreceksiniz.

Bundan sonraki yazımda çıraklık eğitiminin
sağladığı faydalardan ve eğitimin esnaf ve sanat-
kâr tarafına düşen görevlerden bahsedeceğim. Bu
vesile ile idrak edeceğimiz/ettiğimiz Ramazan
Bayramımızı en kalbi duygularla kutlar her
gününüzün bayram tadında geçmesini dilerim.

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

ÇIRAKLIK 
EĞİTİMİ
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Küçükköy Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın
geleneksel hale getirdiği

“Esnaf Mevlidi” ve“Sünnet
Şöleni” 2 Temmuz tarihinde esnafın
geniş katılımıyla gerçekleştirildi. 

Küçükköy Birleşik Esnaf Odası,
esnaf mevlidi ve sünnet şöleni ile
etkinliklerine bir yenisini daha
ekledi. Gaziosmanpaşa Merkez
Cami’inde kılınan öğle namazını
müteakip esnaf ve sanatkârdan
vefat etmişler için okunan mevlide
protokol mensubu ve cemaat
katıldı. Sünnet şöleni kapsamında
sünnet olacak çocukların ve
ailelerinin hazır bulunduğu mevlit,
esnaf ve sanatkârdan vefat
etmişlere edilen duanın ardından
son buldu. Sünnet çocukları, aileleri,

protokol ve davetliler mehteran
eşliğinde sünnet şöleni için GOPARK
Kafe’ye doğru yürüdüler.

Esnaf odası başkanı Erkan Kaya,
sosyal sorumluluk bilinci ile hareket
ettiklerini belirterek, bölge insanı
yakın ilişkiler içinde olduklarını
söyledi. Kaya, benzeri bu tür
etkinliklere devam edeceklerini
açıkladı. Programa, İSTESOB Başkanı

Faik Yılmaz, Başkan Vekili İsmail
Taşkın, Yönetim Kurulu Üyesi
Mehmet Banzaroğlu, bölgedeki
muhtarlar, sivil toplum kuruluşu
ve siyasi parti temsilcileri
katıldılar.

Mehteran konserinin yer aldığı
etkinliklerde, illüzyonistler de sahne
alarak misafirlere keyifli anlar
yaşattı.   

HABER

KÜÇÜKKÖY’DE SÜNNET ŞÖLENİ 

MALTEPELİ ESNAF ÇANAKKALE’DE

Türk halkının bağımsızlık
yolunda verdiği mücadele
önemli bir yere sahip olan

Çanakkale’nin Maltepe Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’ndan misafirleri

vardı. Çanakkale Şehitliği’ne
ziyarette bulunan esnaf, duygusal
anlar yaşarken, şehitler için dualar
okundu.

Maltepe Esnaf ve Sanatkârlar

Odası, 13 Temmuz tarihinde bölge
esnafı için Çanakkale Şehitliği'ne
bir gezi düzenledi. Odaya bağlı
üyeler geziye aileleri ile birlikte
katılırken, organizasyon için başta
Başkan Yunus Erdel’e ve yönetim
kuruluna şükranlarını sundular.

Başkan Yunus Erdel yaptığı
değerlendirmede, “Çanakkale
savaşı en güçlü ordulara karşı
kazanılan en muhteşem zaferdir.
Çalışma arkadaşlarımız ve
esnaflarımızla birlikte
unutulmayacak bir gün geçirdik.
Onbinlerce şehidimizin can
verdiği topraklarda bulunmamız
beni ve arkadaşlarımı çok
heyecanlandırdı” ifadelerini
kullandı. 

Küçükköy Esnaf Odası sosyal sorumluluk projelerine bir yenisini daha ekledi.

Maltepe esnafı, Başkan Yunus Erdel’le Çanakkale’de şehitlerimizi andı.
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Esnaf sanatkar camiamıza hayırlı bir 
Ramazan Bayramı diler, aileleriyle birlikte 
nice bayramlara sağlıklı, mutlu ve huzurla

girmelerini temenni ederim.

Ramazan Bayramının şoför esnafımızın ve 
tüm oda başkanı arkadaşlarımıza güzellik,

bolluk,sağlık getirmesini dileyerek
herkesin bayramını kutlarım.

TESK GENEL BAŞKAN VEKİLİ
İSTESOB VE GÜNGÖREN BIRLEŞIK 

ESNAF VE SANATKARLAR 
ODASI BAŞKANI 

FAİK YILMAZ 

İSTESOB BAŞKAN VEKİLİ VE 
BAĞCILAR KAMYON, KAMYONET, 
OTOBÜS, MİNİBÜS VE ŞOFÖRLER ESNAF 
ODASI BAŞKANI

MUSTAFA NUHOĞLU 



İSTESOB BAŞKAN VEKİLİ VE 
İSTANBUL LEBLEBİ İMALATÇILARI VE 
KURUYEMİŞÇİLER ESNAF ODASI BAŞKANI 

İSMAİL TAŞKIN

İstanbul esnaf sanatkarının 
Ramazan Bayramını kutlar, sağlık 

ve esenlikler dilerim.

İKİTELLİ ORGANİZE SANAYİ BÖLGESİ (İOSB)
BAŞKAN VEKİLİ

NİHAT TUNALI

Tüm esnaf teşkilatımızla birlikte üyelerimizin
mübarek Ramazan Bayramını kutlar,
huzurlu ve sağlıklı bir bayram dilerim. 



Birlik ve dayanışma temennisiyle 
esnaf teşkilatının Ramazan Bayramının 

mutluluk ve sevgi içerisinde geçmesini dilerim.

Ramazan Bayramının tüm insanlığa
sevgi ve barış, tüm esnafımıza da bereket

getirmesini dilerim.

İSTANBUL ESNAF VE SANATKARLAR KREDİ 
KEFALET KOOPERATİFİ BÖLGE BİRLİĞİ BAŞKANI

TEMEL YAŞAR ÇORUH

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL ERKEK BERBERLERİ USTA VE 
KALFALARI ESNAF VE SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI 

ŞÜKRÜ AKYÜZ



İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL AYAKKABI SATICILARI 
ESNAF ODASI BAŞKANI 

YAŞAR HANGÜN 

Ramazan Bayramının ulusumuza güzellik,
bolluk, sağlık getirmesini dileyerek

herkesin bayramını kutlarım.

İSTESOB BAŞKAN VEKİLİ VE İSTANBUL OTO 
SANATKARLARI ESNAF ODASI BAŞKANI 

MUSTAFA KESKİN 

Nice Ramazan bayramlarını beraber
geçirmek dileğiyle, tüm esnafımıza sağlık,

mutluluk, başarılar dilerim.



Ramazan Bayramınızı kutlar, milli birlik ve
dayanışma ile sağlık, mutluluk ve 

başarılar dilerim.

Ramazan Bayramının tüm insanlığa
sevgi ve barış, tüm esnafımıza da bereket

getirmesini dilerim.

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL MİNİBÜSCÜLER ESNAF 

ODASI BAŞKANI 

KORAY ÖZTÜRK

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
BAYRAMPAŞA OTOBÜS MİNİBÜS 
KAMYON KAMYONET 
ESNAF ODASI BAŞKANI 

MEHMET BANZAROĞLU



İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
GAZİOSMANPAŞA, KÜÇÜKKÖY MİNİBÜS 
OTOMOBİL KAMYON KAMYONET VE ŞOFÖRLER 
ESNAF ODASI BAŞKANI 

MUSTAFA UZUN 

Esnaf birliğimiz adına bayramların en güzeli ve 
hayırlısını diliyorum size. 

Ramazan Bayramınız mübarek olsun.

İSTESOB YÖNETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL PERAKENDECİ BAKKALLAR 

BENZERLERİ VE MÜSTAHDEMLERİ 
ESNAF ODASI BAŞKANI 

İSMAİL KESKİN

Mübarek Ramazan Bayramınızı tebrik eder 
hayırlara vesile olmasını dilerim.Bu hayırlı 

günde dualarınız kabul olsun. 



Mübarek Ramazan Bayramını sevdiklerinizle 
beraber sağlıklı ve huzur içinde geçirmenizi 

dilerim.Bayram tüm insanlığa hayırlı olsun.

Yaşadığımız ülkede ve coğrafyada yüzyıllardır kardeşçe
yaşayan halklar zalimlere, emperyalist saldırılara karşı
direniyorlar. Tüm bunlar olurken bir bayrama giriyorlar. 

Böyle bir zamanda, tüm Müslüman aleminin bayramını kutlar
kardeşçe bir arada yaşayacağımız nice bayramlar dilerim...

İSTESOB DENETİM KURULU ÜYESİ VE 
İSTANBUL TUHAFİYE MANİFATURACI 

VE HAZIR GİYİM ESNAF ODASI BAŞKANI 

TAHİR ÖZER

İSTANBUL UN-İŞ ESNAF VE 
SANATKARLAR ODASI BAŞKANI

ALİ YÜCEL



İSTANBUL UMUM PAZARCILAR ESNAF 
ODASI BAŞKANI

MESUT ŞENGÜN

Tüm esnaf teşkilatımızla birlikte üyeleremizin
mübarek Ramazan Bayramını kutlar, 
huzurlu ve sağlıklı bir bayram dilerim.

İSTESOB DİSİPLİN KURULU ÜYESİ VE 
KÜÇÜKKÖY BİRLEŞİK ESNAF ODASI BAŞKANI

ERKAN KAYA

Umum pazarcı esnafının Ramazan Bayramınızı
kutlar, bayramın esnaf ve sanatkarımız için bereket

müjdesi olmasını dilerim.



Ramazan Bayramının tüm esnaf 
teşkilatımıza sağlık, huzur, mutluluk ve 

bereket getirmesini dilerim. 

İSTANBUL 
BÜFECİLER ESNAF ODASI BAŞKANI

MUSTAFA ŞİMŞEK

Heyecan ve özlemle beklenen kutsal Ramazan
Bayramı geldi, Mübarek bayram ulusumuza sağlık,

huzur, mutluluk, bolluk ve bereket getirsin. 
Hayırlı bayramlar dileğiyle...

İSTANBUL KADIN KUAFÖRLERİ 
MANİKÜRCÜLERİ ESNAF ODASI BAŞKANI

OKTAY ERKAL



Ramazan Bayramınızın 
neşe ile geçmesi ve taksici 

esnafımızın evine 
bereket getirmesi dileğiyle.

İyi bayramlar.

Mübarek Ramazan Bayramının
tüm kantinci esnafımıza 

sevdikleriyle
beraber sağlık ve huzur

içinde geçirmesini dilerim.

İSTANBUL 
TAKSİCİLER ESNAF
ODASI BAŞKANI 

Y. YAHYA
UĞUR

İSTESOB DENETİM
KURULU ÜYESİ VE
İST. KANTİNCİLER
ESNAF ODASI
BAŞKANI

VAHAP 
OSMANOĞLU

İSTESOB DİSİPLİN
KURULU ÜYESİ VE
KARTAL ŞOFÖRLER
ODASI BAŞKANI

FİKRET ÇELİK

Esnaf ve sanatkar camiamıza
hayırlı bir Ramazan Bayramı

diler, ailelerinizle birlikte
nice bayramlara sağlıklı ve

mutlu girmenizi temenni ederim.

Ulusumuzun ve esnaf
camiamızın Ramazan 

Bayramını kutlar, sağlık
ve esenlikler dilerim. 

İyi bayramlar.

İSTESOB Y.K. ÜYESİ
VE İST. DERİ SÜET 
KONFEKSİYON
TERZİ ESNAF VE 
SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI 

AZİZ 
ŞENTÜRK



Ramazan Bayramınızı 
en içten dileklerimle kutlar,
tüm teşkilatımıza sevgi ve

saygılarımı sunarım.

Ramazan Bayramınızı
kutlar, milli birlik ve 

dayanışma temennisi ile 
sağlık,mutluluk 

ve başarılar dilerim.

İST. UMUM ERKEK
VE KADIN
KONFEKSİYONCU
TERZİLER
ODASI 
BAŞKANI

NİYAZİ
KARAKAHYA

İSTANBUL 
KAMYONCULAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

CEMİL OK

İST. TOPLANTI VE 
DÜĞÜN 
SALONLARI 
İŞLETMECİLERİ
ODASI BAŞKANI

ÜMİT YAŞAR
DEMİR

Hep bir arada, sevgi dolu ve
huzurlu nice bayramlar geçirmek
dileğiyle, Ramazan Bayramınız

kutlu olsun!

Ulusumuzun ve esnaf
camiamızın Ramazan 

Bayramını kutlar, sağlık
ve esenlikler dilerim. 

İyi bayramlar.

İSTANBUL MOBİLYA
DOĞRAMA İMALCİ
SANATKARLARI ESNAF
ODASI BAŞKANI 

ÖMER
ÖZDEMİRKAN



PENDİK ESNAF 

VE SANATKARLAR 
ODASI BAŞKANI 

BİLAL 
GÜNDOĞDU

Esnaf ve sanatkarımızın
mübarek Ramazan Bayramını
kutlar, sevdikleriyle birlikte

nice bayramlar 
geçirmesini dilerim.

Ramazan Bayramınızın
neşeyle geçmesi, bereket 

ve bolluk getirmesi 
dileğimizle, iyi bayramlar.

KÜÇÜKÇEKMECE
KAMYONETÇİLER
MİNİBÜS VE 
ŞOFÖRLER ODASI
BAŞKANI

MEHMET
BEKİROĞLU

Mübarek Ramazan Bayramımız 
tüm milletimize kutlu olsun. 
Allah bütün esnafımıza nice 

huzurlu, bereketli Ramazanlar 
nasip etsin.

Ulusumuzun ve esnaf 
camiamızın Ramazan Bayramını

kutlar, sağlık ve esenlikler
temenni ederim.

KÜÇÜKÇEKMECE 
ESNAF VE
SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI

ERDOĞAN
UÇAN

MALTEPE BİRLEŞİK
ESNAF VE
SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI

YUNUS 
ERDEL



Birlik ve beraberliğin daha 
güçlü hissedildiği bu bayram 

gününde esnaf dostlarımı 
selamlar, mübarek Ramazan 

Bayramı'nı en kalbi 
duygularımla kutlarım

Mübarek Ramazan 
Bayramınızı en içten 
dileklerimizle kutlar, 

sağlık, esenlik ve mutluluklar 
dilerim.

İSTANBUL 
YUFKACILAR VE 
KADAYIFÇILAR
ESNAF ODASI 
BAŞKANI 

AYHAN 
ÜNAL

İST. ÖZEL HALK
OTOBÜS
SAHİPLERİ VE
İŞLETMECİLERİ
ESNAF ODASI BŞK.  

İSMAİL 
YÜKSEL

İSTANBUL 
KASAPLAR ODASI
BAŞKANI

BİLGİN 
ŞAHİN

Ramazan Bayramının
tüm esnaf ve teşkilatımıza 
sağlık, huzur, mutluluk, 

bolluk ve bereket 
getirmesini dilerim.

Ramazan Bayramı’nın 
ulusumuzun diriliğine, 

mazlumların kurtuluşuna, 
insanlığın huzur, barış ve 

hidayetine vesile olmasını dileriz.

Büyükçekmece
Şoförler ve 
Otomobİlcİler
Esnaf Odası
BaşkanI 

MAHİR EREKE



İST. GÖMLEKÇİ İÇ 
ÇAMAŞIRCI VE
ÜTÜCÜ
SANATKARLAR VE
İMALATÇILARI
ESNAF ODASI BŞK.

ABDULLAH
YAŞAR

Ulusumuzun ve esnaf
camiamızın Ramazan Bayramını

kutlar, sağlık ve esenlikler 
temenni ederim.

Mübarek Ramazan ayınızı 
tebrik eder tüm esnaf teşkilatı 

için hayırlara vesile 
olmasını dilerim.

İSTANBUL
KASKETÇİLER 
ODASI BAŞKANI

İSMAİL 
DEMİRBAŞ

Başta kahveci esnafımız olmak 
üzere milletimizin 

Ramazan Bayramını kutlar, 
sevdikleriyle birlikte nice 

bayramlar geçirmesini dilerim.

Ramazan Bayramınızı
kutlar, esnaf ve sanatkarımızın 

güzel günlere girmesini 
temenni ederim. 
İyi bayramlar.

İSTANBUL 
KIRAATHANECİLER 
ESNAF ODASI
BAŞKANI

SADIK 
ÖZPOLAT

İSTANBUL UMUM
SERVİS ARACI
İŞLETMECİLERİ
ESNAF ODASI

HAMZA 
ÖZTÜRK



ANADOLU YAKASI
PAZARCILAR
ESNAF
ODASI BAŞKANI

MEMET EMİN
YARAR

Tüm esnaf teşkilatımızla 
birlikte üyelerimizin mübarek 
Ramazan Bayramını kutlar,

huzurlu ve sağlıklı bir 
bayram dilerim.

Güzellik, birlik, beraberlik dolu, 
her zaman bir öncekinden daha 

güzel ve mutlu bir 
Ramazan Bayramı diliyorum.

Tüm esnaf ve sanatkarların
mübarek Ramazan Bayramını
en içten dileklerimle kutlarım.

Hayırlı bayramlar.

Ülkemizin temeli, ahilik 
geleneğinin günümüz temsilcisi
esnafımızın bayramını kutlar,

mutlu yarınlar dilerim.

HALKALI 
KAMYONETÇİLER
ODASI BAŞKANI 

İBRAHİM 
YILMAZ

İST. ELEKTRİK
TEKNİSYENLERİ
ESNAF VE
SANATKARLAR
ODASI BAŞKANI

OSMAN
YEŞİLYURT

ESENLER KAMYON
OTOMOBİL 
MİNİBÜS VE
ŞOFÖRLER ESNAF
ODASI BAŞKANI

HASAN AYAR


